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 به جای شعاردادن،
 درمورد اعدام های 67 

توضیح دهید
نایب رئیس مجلس با بیان اینکه حساســیت های 
عجیب و غریب مطرح شــده نســبت به نامه اش 
به وزیر دادگســتری تنها با اهداف سیاسی مطرح 
می شود، گفت: تأکید بنده این است که مسئولان 
در مــورد ایــن اتفــاق توضیحات را بدهنــد تا این 

پرونده بسته شود.
علــی مطهری در جلســه علنی امروز سه شــنبه با 
استناد به ماده 79 آیین نامه به تذکر نقوی حسینی 
نماینده ورامین درباره چرایی نامه مطهری به وزیر 
دادگستری در خصوص اعدام های 67 پاسخ داد.
وی توضیــح داد: انــگار جناب آقــای نقوی هم 
نامــه بنــده را نخوانده انــد. در جنایــت کار بودن 
منافقــان هیــچ تردیــدی نیســت. گــروه فرقان 
که پــدر بنده را به شــهادت رســاند شــاخه ای از 
منافقــان بود و اکبــر گودرزی رهبر گــروه فرقان 
دوســت نزدیــک مســعود رجــوی بود کــه با هم 
جلســاتی داشتند. این مطالب روشن است و آقای 
 نقــوی دیگــر نمی خواهد دایــه دلســوزتر از مادر 

شود.
نماینــده تهــران ادامــه داد: کل حــرف بنده در 
آن نامــه این بــود که وقتی ســوالی بــرای برخی 
از مــردم و اذهان جامعه ایجاد شــده مســئولان 
توضیــح دهنــد چــون ایــن موضوعی اســت که 
حدود یــک ماه در داخــل و رســانه های خارجی 
مطرح شــده اســت. بنابراین لازم است مسئولان 
به جای شــعار دادن در مــورد جنایــات منافقان 
و عظمــت امــام توضیحــات لازم را ارائــه دهند 
 چون این ها روشن اســت و توضیحات واضحات 

محسوب می شود.
مطهری افزود: مســئولان توضیــح دهند که در 
سال 67 حکم اجرا شده در کمال احتیاط و با حکم 
شــرعی بوده و هیچ ظلمی به کسی نشده یا اینکه 
اگر کســانی اعتراض دارند اعلام شــود تا بررسی 
و پیگیری هــای لازم صورت گیــرد تا اگر قصوری 
شده جبران شــود. بهتر اســت پرونده را ببندیم و 

اینقدر شعار ندهیم.
نایــب رئیــس مجلس افــزود: تاکنــون 10، 15 
مسئول کشــور حرف زده و همه در مورد جنایتکار 
بودن منافقان صحبت کردند. این را ما می دانیم. 
منی که پــدرم را منافقان ترور کرده انــد طبیعتا از 
منافقــان دفــاع نمی کنم. اگر واقعا دلســوز نظام 
هســتید این کارهایی که شــما کردید به نفع نظام 
گــر این کارهــا را نمی کردید بــه نفع نظام  بــود یا ا

تمام می شد؟
مطهری خاطر نشــان کرد: صحبت بنده این بود 
که ایــن روش برای دفاع و اســتحکام نظام بهتر 
است؛ این کاری که شــما می کنید باعث می شود 
همچنــان این ســوال در ذهن مــردم باقی بماند. 
مــا گفتیم آقایــان توضیــح دهند تا پرونده بســته 
شــود. در همیــن رابطه آقــای پورمحمدی آمدند 
و تــا حدودی توضیــح دادند که تشــکر می کنیم. 
مــن نمی فهمم این حساســیت عجیــب و غریبی 
کــه آقایان پیدا کردند به چه معناســت. برای بنده 
این نوع اظهارات جز اهداف سیاســی هیچ هدف 

دیگری ندارد.
گفتنی است نقوی حسینی امروز در تذکری ضمن 
اشاره به جنایات منافقان خواستار ارائه توضیحاتی 
از ســوی مطهری در مورد صدور نامه اش به وزیر 
دادگســتری دربــاره اعدام های 67 شــد و گفت 
کــه این صحبت هــا نباید از جایگاه نایب رئیســی 

مطرح می شد.

کنسرت ها وجهه امنیتی ندارند
محمد باقر نوبخت :فرد دستگیرشده تیم مذاکره کننده، با قرار وثیقه آزاد شده است

ســخنگوی دولت گفت: دولــت به منظور تنظیم نرخ ســود بانکی بنا دارد که 
اولا بدهــی خود را به بانک ها تصفیه کرده و از طرف دیگر ســرمایه بانک ها را 

افزایش دهد.
محمد باقر نوبخت درنشســت خبری ســخنگوی دولت در پاسخ به سوالی در 
مورد اقدامات دولت به منظور کاهش و تنظیم نرخ سود بانکی اظهار کرد:  در 
رابطه با کاهش نرخ سود بانکی امتناعی از سوی نظام بانکی وجود دارد و این 
اقدام از طریق ابلاغ به نتیجه نخواهد رسید بلکه ما باید شرایطی را ایجاد کنیم 

که نرخ سود بانکی خود به خود پایین آید.
نوبخت بــا بیان این که اگر می خواهیم نرخ ســود بانکی را کاهش دهیم باید 
هزینه تمام شــده پول برای نظام بانکی کاهش یابد توضیح داد:  دولت به این 
منظــور تصمیم دارد به عنوان یکی از بزرگتریــن بدهکاران نظام بانکی بدهی 
خود را تصفیه کند و از طرف دیگر  منابع بانک ها را افزایش دهد تا بانک ها نیز 

متناسب با آن بتوانند تسهیلات بیشتری دهد.
ســخنگوی دولت در پاسخ به ســوالی در مورد کاهش سود تسهیلات مسکن 
برای مسکن اولی ها گفت: بانک مسکن اعلام آمادگی کردند که این موضوع 
را از هفته آینده در دستور العمل اجرایی خود قرار دهند و ان شاءالله در این ماه 

عملیاتی خواهد شد.

 درمورد فیش های نجومی آن قدر حرف زده ایم 
که جامعه اشباع شده است

ســخنگوی دولت درمورد اظهار اخیر محســنی اژه ای مبنــی بر این که دولت 
تاکنون هیچ متخلفی را در موضوع حقوق های غیر متعارف معرفی نکرده است 
گفت: در این رابطه به اندازه ی کافی صحبت کرده ایم و جامعه اشباع شده است 
و همانطور که مقام معظم رهبری تاکید دارد دولت باید از حواشــی بیرون آید و 

نهایت استفاده را از سال پایانی فعالیت خود داشته باشد.
نوبخت همچنین تاکید کرد:  اگر جرمی واقع شــده باشــد چــه ما بگوییم چه 
نگوییم وظیفه ی مدعی العموم است که در جهت دفاع از مردم با جرم برخورد 
کنــد و دولت از هیچ فرد متخلفــی حمایت نخواهد کرد. همچنین قوه قضاییه 
اســتقلال لازم را دارد تا بدون توجه به خوش آمــدن و یا خوش نیامدن برخی 

قانون را اجرایی کند.
نوبخت اضافه کرد:  مطابق گزارش یکی از روسای دستگاه های اجرایی حتی 
یک مورد خلاف قانون نبوده اســت، اما با توجه به اختیارات قانونی بی عدالتی 
اتفاق افتاده اســت و نظر رئیس جمهور این اســت که راه هــای انجام این بی 

عدالتی و بی انصافی ها برای دریافت های غیر ناعادلانه گرفته شــود. نوبخت 
همچنین در مورد سیاســت های دولت در مورد مبارزه بــا قاچاق کالا توضیح 
داد: از نشانه های هماهنگی همه ارکان در مقابله با قاچاق کالا کاهش مقدار 
ارزشــی و کمی کالای قاچاق اســت که در 4 ماه اولیه ســال شاهد آن بودیم و 
با قاچاق کالا با هماهنگی همه ارکان از مبادی رســمی و غیر رســمی  برخورد 
لازم انجام خواهد شــد.  البته ما منشــاء اصلی قاچاق کالا را روشهای مافیایی 

و سازمان یافته می دانیم.

کنسرت ها وجهه امنیتی ندارند
نوبخت همچنین در مورد حواشی اخیر مطرح شده در مورد برگزاری کنسرت ها 
گفت: بر همه واجب اســت که به قانون جمهوری اســلامی احترام گذاشته و 
قانــون را رعایت کند چرا که قانون برای انجام یک کنســرت ســاز و کارهایی 
تهیه کــرده و وقتی مراحل قانونی آن انجام می شــود نباید در برابر قانون یک 

تشخیص پیدا شود.
وی با بیان این که قوانین ما عرفی و شــرعی هســتند، اضافه کرد:  انتظار این 
است که همه به قانون احترام بگذارند و دستگاه های دولتی با قوت و قدرت به 
اتکاء قانون عمل کنند. پس اگر قانون نقصی دارد باید اصلاح شود و این طور 

نباشد که خودمان نظرمان را اعمال کنیم.
نوبخت در مورد طرح این پیشنهاد که برگزاری کنسرت ها با نظارت فرمانداری 
و استانداری ها انجام شود گفت: با توجه به این که نیروی انتظامی از مدیریت 
وزارت کشور تبعیت می کند می تواند امنیت کنسرت ها را برقرار کند و دولت نیز 
از طریق فرمانداری ها و اســتانداری ها در برگزاری کنسرت هااقدام کند. البته 
این کنســرت ها معمولا وجهه امنیتی ندارند و ممکن اســت برخی ملاحظات 
فرهنگی برای آنها وجود داشــته باشــد. وی در رابطه با برخورد دولت با توهین 
کننــدگان به رئیــس جمهور و اعضای کابینه گفت: دولــت در مورد توهین ها 

همواره سعه صدر دارد امااتهامات ناروا را باید پیگیری کنیم.

فرد دستگیرشده تیم مذاکره کننده، با قرار وثیقه آزاد شده است
سخنگوی دولت در مورد حواشی اخیر تیم مذاکره کننده هسته ای و بازداشت 
یــک نفر از این تیم گفت: در این مورد اطلاعــات دقیق ندارم اما تا آنجایی که 
شــنیده ام آن فرد به قید وثیقه آزاد شده است و این موضوع نگرانی من را کمتر 
کرد، چرا که اگر مطلب نگران کننده ای وجود داشت آن فرد را با قید وثیقه آزاد 
نمی کردند. نوبخت در مورد برنامه های دولت به منظور خروج از خودرو سازی ها 

گفت: در حال حاضر هم تقریبا عمده ســهام خودروسازی ها بخصوص ایران 
خوردو دولتی نیســت و شرکتی غیر دولتی به حساب می آید. البته درست است 
که یک سری نهادهای شبه دولتی سهام آنها را تامین می کنند اما به طور کل 

سیاست  دولت واسپاری امور تصدی گری به بخش غیر دولتی است.
وی در مورد ورود شورای امنیت به موضوع توافق FATF توضیح داد:  دولت و 
وزارت اقتصاد در حال بررسی این موضوع هستند و به نظرم در مورد ورود شورای 
امنیت به این موضوع بهتر است دبیرخانه شورا توضیحات لازم را مطرح کند.
وی همچنین در پاســخ به سوال خبرنگاری در مورد حضور دولت عربستان در 
این شورا و واکنش دولت جمهوری اسلامی ایران به این موضوع گفت: منطقی 
به نظر می رسد که استفاده و حضور در مجموعه هایی که برای ما منافعی را در 
بر دارد به مراتب بهتر از این باشــد که به دلیل حضور یک ناقض حقوق بشری 

خود را از این شرایط محروم کنیم.
وی توضیــح داد: در اغلب مجامع جهانی کشــورهایی که دشــمن جمهوری 
اســلامی هســتند یا حقوق ملت ایران را ضایع کردند حضــور دارند اما این که 
بخواهیم به دلیل حضور این دولت ها از ابزارهایی که در اختیار ما قرار می گیرد 
خود را محروم کنیم غیر منطقی خواهد بود. البته شــرط جمهوری اســلامی 
ایران در مورد شورای FATF این است که هر چه در چارچوب قانون جمهوری 

اسلامی ایران قابل پذیرش باشد مورد قبول ماست.

عربستان هیچ همکاری با ما در زمینه حج نکرده است
نوبخت در مورد این مطلب که شنیده شده است معاون اول در ستاد فرماندهی 
اقتصــاد مقاومتی از کمبود اختیــارات خود گلایه دارند گفــت: دولت نهایت 
همــکاری را با معاون اول در جایگاه رئیس ســتاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 

خواهد داشت.
ســخنگوی دولت در مورد لغــو روادید ایران و عراق تصریــح کرد:  وزارت امور 
خارجه به طور کلی با هماهنگی سازمان میراث فرهنگی و گردشگری پیشنهاد 
داده اســت برخی از افراد بدون داشتن ویزا وارد کشور شود و در فرودگاه برای 
چند ماه برایشــان ویزا صادر شــود تا ورود گردشگران تسهیل شود که در مورد 
کشــور عراق و زائران آن نیز این موضوع مطرح است. البته ملاحظات امنیتی 
نیز باید مد نظر قرار گیرد. نوبخت در مورد پیگیری حقوق آسیب دیدگان فاجعه 
منا و نحوه همکاری دولت عربســتان نیز گفت:  هیچ همکاری از طرف دولت 
ســعودی صورت نگرفته و حجاج ما امســال هم از امنیــت کافی برای انجام 

مناسک خود برخوردار نشدند.

نژاد سرمایه ملی را برای اهداف خود هزینه کرداحمدی 
حجت الاســلام مصباحی مقدم نماینده ســابق مجلس با اشــاره به تحرکات احمدی نژاد در عرصه سیاسی کشور گفت:  تجربه هشت ســاله دولت آقای احمدی نژاد برای ما موفقیت آمیز نبوده است؛ البته بیشتر 
تجربه دولت دوم ایشــان. عضو جامعه روحانیت مبارز تصریح کرد: متاســفانه هر چه دلســوزان انقلاب به آقای احمدی نژاد درباره تک رویها، اقدامات شتاب زده، ناپخته و نسنجیده تذکر دادند  و هرچه گفتند که 
این اقدامات آثار کوتاه مدت و بلندمدتی دارد که ممکن اســت آثار کوتاه مدت آن شــیرین اما در بلندمدت کشــور را دچار مشــکل خواهد کرد، گوش نداد و  برخلاف آن تذکرات عمل کرده و سیاست های رسمی 
نظام را پیاده نکرد. مصباحی مقدم افزود: آقای احمدی نژاد شــکافی در میان مجلس و دولت به وجود آورد و مصوبات مجلس را غیرقانونی اعلام و آنچه را که خودش می خواســت دنبال می کرد و از مجلس 
می خواست که به دنبال او بیاید. سرمایه های ملی را برای اهداف فردگرایانه خودش هزینه کرد و درآمد سرشار نفت را در این دوره به نوعی هزینه کرد که فواید آن برای ملت محسوس نبود. این فعال سیاسی 
اصولگرا تاکید کرد: با این وجود بنده به مصلحت نمی دانم که ایشان به صحنه بیاید و اگر هم به میدان بیاید بعید می دانم که تأیید شود. اگر هم تأیید شود جریانات و شخصیت های اصولگرا بسیار بعید 

است که از او حمایت کنند. حتی اگر ما در انتخابات ریاست جمهوری رقیبی جز آقای احمدی نژاد نداشته باشیم معتقد هستم حمایت از ایشان به مصلحت نیست.

سیاسی
سه شــنبه 9 شــهریور ماه 1395

پیگیری روز

اشرفی اصفهانی پس از محکومیت در دادگاه عذرخواهی کرد
وکیل مدافع حمید بقایی ضمن تایید خبر عذرخواهی حجت الاسلام اشرفی اصفهانی از موکلش، توضیحاتی را پیرامون 
این موضوع ارایه داد. »ســید علی اصغر حســینی« در گفتگو با ایسنا  با بیان این مطلب گفت: آقای اشرفی اصفهانی 
سال گذشته مطالبی را علیه آقای بقایی مطرح کرده و اتهاماتی را به وی نسبت دادند که این موارد به هیچ وجه صحت 
نداشــت. وی افزود: از جمله اتهاماتی که آقای اشرفی اصفهانی به موکلم نسبت دادند، ادعای سرمایه گذاری بقایی 
در 10 کشور خارجی بود که متاسفانه در سطح وسیعی منتشر شد و مبنای قضاوت های نادرست در خصوص موکلم 
قرار گرفت و با توجه به آثار و تبعات اظهارات اشرفی اصفهانی، از وی در دادگاه ویژه روحانیت شکایت کردیم که منجر 

به محکومیت وی در دادگاه بدوی شــد و جلســه دادگاه تجدیدنظر هم اخیرا برگزار شده بود. حسینی ادامه داد: در این مرحله آقای اشرفی اصفهانی 
ضمن پذیرش اشتباه خود و با اعتراف به کذب بودن اظهارات شان، از آقای بقایی عذرخواهی کرده اند. حسینی در پاسخ به این سوال که آیا مانند پرونده 
شکایت علیه عطریانفر، موکلش پس از عذرخواهی از پیگیری شکایت انصراف داده و در مورد اشرفی اصفهانی هم اعلام گذشت و رضایت می کند، 
گفت: به زودی در این رابطه اطلاع رسانی می شود، ولی مسلما این اقدامِ حجت الاسلام اشرفی اصفهانی با واکنش مثبت موکلم روبه رو خواهد شد.
حسینی در پایان ضمن اشاره به عذرخواهی اشرفی اصفهانی از موکل خود که با فاصله اندکی پس از عذرخواهی عطریانفر انجام شد، گفت: امیدواریم 
اشخاص اولا از طرح اتهامات بی پایه و اساس علیه دیگران خودداری کرده و به بهانه اختلافات سیاسی، با آبروی دیگران بازی نکنند و ثانیا اگر به 

هر دلیل چنین اظهاراتی از ناحیه ایشان مطرح شد، جسارت پذیرش اشتباه و عذرخواهی را داشته باشند.

واکنش روز

منظور خرازی متوجه برخی اصلاح طلبان بود که ساز جداگانه می زنند
عبدالله ناصری در واکنش به اظهارات صادق خرازی مبنی بر این که چه کسی گفته بعضی در جلسات تصمیم بگیرند و 
ما فقط پوسترچسبان باشیم؟ اظهار داشت: آقای خرازی به نکته کاملا منطقی و مثبتی اشاره کرده است. بنا نیست که 
احزاب فقط کار عملیاتی انجام دهند.  وی در گفت وگو با خبرآنلاین درباره بخشی از اظهارات خرازی مبنی بر لزوم حفظ 
احترام رییس دولت اصلاحات به عنوان لیدرشیپ اصلاح طلبان و برهم خوردن قاعده بازی به واسطه عملکرد برخی 
گروه های اصلاح طلب تصریح کرد: اشــاره آقای خرازی متوجه چند حزب عضو شورای هماهنگی جبهه اصلاحات 
اســت که البته پس از مدت کوتاهی به جز دو حزب، همه احزاب همچون انجمن اســلامی مدرسان، معلمان و حزب 

اراده ملت نظر خود را پس گرفتند. وی یادآور شــد: توجه آقای خرازی به این نکته معطوف بود که برخی گروه ها می خواهند ســاز جداگانه ای بزنند و 
ما تابع همان محوریتی هســتیم که شــاخص آن آقای خاتمی است. این مساله همواره موردتایید آقای خرازی بوده و خواهد بود. عضو شورای عالی 
سیاســت گذاری اصلاح طلبان با تاکید بر این که حزب ندای ایرانیان حتما با شــورای عالی ائتلاف همراه خواهد بود، اظهار داشــت: آقای خرازی، 
آقای فراهانی دبیرکل حزب ندای ایرانیان و همه ارکان این حزب از ابتدا اعلام کرده اند تابع جریان اصلی ای هستیم که محوریت آن را آقای خاتمی 
برعهده دارد. وی افزود: من هم با ایشان هم عقیده ام که نباید جمع محدودی بنشینند و تصمیم گیری و سیاست گذاری برعهده آنها باشد و احزاب 
دیگر، مجری این سیاســت ها باشــند؛ درحالی که جمع قابل توجهی از احزاب در این جلســات حضور دارند. ناصری گفت: ایشــان با توجه به شرایط 

جسمی خاصی که دارند هیچ گاه در جلسات شورای عالی ائتلاف حضور نداشتند.


